
Inspraak namens het PKC door W.J.F. van der Vijgh in de Gemeenteraads-
vergadering van 5 november 2018 
 
Het Platform Kunst en Cultuur – adviesorgaan van de Gemeente Heerde - heeft via de 
media en een kopie-brief van het Cultuurplein aan de Raad (dd. 14 september 2018) 
kennis genomen van het College-voornemen de subsidie aan het Cultuurplein met 
ingang van 2021 te verminderen met 100.000,- Euro. Alle leden van het PKC – dat zijn 
vertegenwoordigers van de Culturele instellingen in Heerde – vinden de onontkoombare 
gevolgen van deze bezuiniging op de kwaliteit en de kwantiteit van de door het 
Cultuurplein ontwikkelde activiteiten op het gebied van Amateurkunst, Onderwijs en 
Zorg&Welzijn onaanvaardbaar. 
 
Denkt u eens aan het verminderde muziekonderwijs op de basisscholen en de rol die het 
Cultuurplein hierin kan spelen om dit te compenseren. Of: denkt u eens aan het belang 
van beweging voor jong en oud. Voor de jeugd is ballet een uitstekende combinatie van 
beweging en muziekbeleving. Voor de ouderen en met name voor de Alzheimer patiënt 
is de combinatie van beweging en muziek een belangrijke manier om uit een fase van 
lethargie te geraken, waardoor een betere interactie met de omgeving ontstaat. Ook 
deze laatste doelgroep krijgt aandacht van het Cultuurplein. 
Alleen al door deze activiteiten van het Cultuurplein is ons advies: u moet niet 
bezuinigen, maar het Cultuurplein stimuleren en ondersteunen bij het verder uitbouwen 
van deze activiteiten. 
 
Deze oproep aan u sluit aan bij de woorden van ex-minister Bussemaker in haar brief 
“Cultuur verbindt….” en zijn verwoord in uw Uitvoeringsprogramma Kunst en Cultuur 
2018-2019 op pagina 12. In dit Uitvoeringsprogramma zijn al goed voelbare 
bezuinigingen aangebracht binnen de sector kunst en cultuur, maar wordt toch 
geprobeerd jeugd (pag.16) en mensen met een afstand tot de maatschappij (pag.20) 
door kunst en cultuur bij de samenleving te betrekken. Hierin speelt het Cultuurplein 
reeds een rol en die zou groter kunnen en moeten worden. Een ambitie die door de 
voorgestelde bezuinigingen onmogelijk wordt gemaakt. Dit betekent voor de Gemeente 
Heerde een significante verarming op het gebied van kunst en cultuur met een weerslag 
op welzijn en zorg (pag. 12), die we met elkaar niet aanvaardbaar moeten vinden. 
 
Tot slot wil ik een paar opmerkingen maken n.a.v. de tekst in de Programmabegroting 
2019 van de Gemeente Heerde. Enerzijds wordt gesproken over Cultuurplein en 
Bibliotheek (pag. 21 en 164) anderzijds wordt alleen over het Cultuurplein (pag. 85) 
gesproken als het gaat om de bezuiniging. Er zijn inderdaad meerdere mogelijkheden, 
maar er dient eenduidigheid te zijn. In het verlengde hiervan ligt de vraag: als jeugd en 
beweging toch getroffen worden door de bezuiniging, waarom dit bedrag niet verdelen 
tussen de genoemde culturele organisaties en de sector sport en daarmee het leed 
verzachten? Het zou natuurlijk het mooiste zijn als de bezuiniging voor de sectie kunst 
en cultuur geheel komt te vervallen. 
 
Graag wenst het PKC u als College en Raad veel wijsheid en inzicht toe bij de 
besluitvorming en spreekt het PKC de verwachting uit dat de besluitvorming van deze 
vergadering geen restricties aanbrengt in de inwonersparticipatie, zoals die in het 
vooruitzicht is gesteld voor de eerste helft van 2019 over de begroting van 2020 e.v. 


